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Ostrów Wielkopolski z sukcesem pozyskał blisko 850 tysięcy złotych w ramach projektu „Cyberbezpieczny Samorząd”

Ostrowskie Dni Seniora 

To historyczne dofinan-
sowanie dla miasta na za-
dania związane z ochroną 
cyfrową. Projekt, którego 
celem jest wzmocnienie 
bezpieczeństwa infrastruk-
tury informatycznej urzędu, 
był głównym tematem kon-
ferencji, która odbyła się 
w ostrowskim Ratuszu. W 
wydarzeniu wzięli udział wi-
cepremier i minister cyfry-
zacji Krzysztof Gawkowski 
oraz Wiesław Szczepański, 
wiceminister spraw we-
wnętrznych i administracji. 
Gospodarzem spotkania 
była Beata Klimek, prezy-
dent Ostrowa Wielkopol-
skiego.

- Pamiętajmy, że jako urząd 
gromadzimy niezwykle wraż-
liwe dane. Są to dane osobowe 
naszych mieszkańców. Pamię-
tajmy, że nasze jednostki, takie 
jak: MOPS, szkoły, spółki komu-
nalne – tworzą dziś kręgosłup 
organizacyjny i funkcjonalny 
naszego miasta. Jakikolwiek 

cyberatak na te jednostki pa-
raliżuje funkcjonowanie samo-
rządu i naszych mieszkańców
– mówiła podczas spotka-
nia Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego.

Podczas konferencji po-
ruszono kluczowe kwestie 
związane z ochroną danych i 
nowoczesnymi technologiami 
w administracji publicznej. 
Wicepremier i minister cy-
fryzacji Krzysztof Gawkow-
ski, podkreślił, jak istotne są 

działania na rzecz cyfrowego 
bezpieczeństwa.

- Chciałbym bardzo serdecz-
nie podziękować pani prezy-
dent, za to, że ten program 
został tak dobrze przyjęty, bo 
Ostrów Wielkopolski został w 
awangardzie tych, którzy pro-
ponowali takie rozwiązania w 
województwie wielkopolskim. 
(…) Cyberbezpieczny samo-
rząd to taki, który opiekuje się 
mieszkańcem, urzędem, elek-
troniczną administracją, infor-

macją, danymi i przepływami 
sieciowymi – mówił. 

- To jest wielowymiaro-
wy projekt. Jeśli miałabym 
wymienić co jest w nim naj-
ważniejsze to są to przede 
wszystkim szkolenia. Okazuje 
się, że tej wiedzy ciągle jest 
za mało i czasami jej brak 
powoduje, że jednym klik-
nięciem w przesłany link, 
możemy sparaliżować pracę 
całego urzędu lub pozbyć się 
jego wszystkich danych. Poza 
tym, takie infrastrukturalne 
wzmocnienie całego systemu 
IT, pozwoli nam na wyższym 
poziomie zabezpieczać się 
przed takimi hakerskimi ata-
kami – dodaje Beata Klimek, 
prezydent miasta.

Wicepremier Gawkowski 
zwrócił uwagę, że prewencja, 
wykrywanie i szybka reakcja na 
cyberataki to teraz priorytety 
samorządów, szczególnie w 
obliczu rosnącej liczby ataków 
wymierzonych w administrację 
publiczną. Od początku tego 
roku, Polska odnotowała 80 

tysięcy ataków hakerskich. 
Niewykluczone, że do końca 
2024 roku liczba ta wzrośnie 
do 100 tysięcy.

– To ponad 100% więcej, niż 
w roku 2023 i 200% więcej, niż 
w roku 2022. Ta skala wzrostu, 
liniowa, pokazuje, że jak jest 
niebezpiecznie. Dlatego dzię-
kuję, za rozsądek, takich gmin i 
samorządów jak Ostrów Wiel-
kopolski, które poszukują no-

wych rozwiązań dla obywatela 
i instytucji  - dodaje Krzysztof 
Gawkowski.

Konferencja pokazała, że 
Ostrów Wielkopolski staje 
się jednym z liderów w Pol-
sce, jeśli chodzi o wdrażanie 
nowoczesnych rozwiązań z 
zakresu cyberbezpieczeństwa. 
W wydarzeniu wzięli udział 
przedstawiciele miejskich in-
stytucji i spółek.

,,OSTROWSKA TARCZA” dla cyberbezpieczeństwa

Po zakończeniu konferencji. Wicepremier, minister cyfryzacji Krzysztof Gawkowski, 
prezydent Beata Klimek oraz  Wiesław Szczepański, wiceminister spraw wewnętrznych 
i administracji

Spotkanie cieszyło się dużym zainteresowaniem, a omawiane tematy są bardzo aktualne 
i ważne

W Ostrowie Wielkopolskim ruszyła jedna z najważniejszych inwe-
stycji w sektorze energetycznym. Beata Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego podpisała w październiku umowę na budowę nowo-
czesne j instalacji odnawialnego źródła energii. Będzie nim kocioł na 
biomasę. Wartość inwestycji wynosi aż 29 milionów złotych 
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Teren zamieniał się w nielegalne wysypisko śmieci – powstał wspaniały sportowy obiekt
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Wartość całej inwestycji, 
a więc wszystkich trzech 
etapów prac, realizowa-
nych od 2021 roku to nie-
mal 21 mln złotych. Miasto 
Ostrów Wielkopolski po-
zyskało na tę inwestycję 
dofinansowanie 2,5 mln 
złotych z Ministerstwa 
Sportu oraz 5 mln złotych 
z Polskiego Ładu. 

,,ZA PAROWOZOWNIĄ”  
tętni SPORTEM

 Trzydziestu w Wielkopolsce MISTER ,,Jedynka”
Beata Klimek, prezydent 

Ostrowa Wielkopolskie-
go, została powołana do 
Wielkopolskiej Rady Trzy-
dziestu (WR30) – presti-
żowe gremium rozpoczęło 
działalność nowej kadencji 
2024-2027. Wielkopolska 
Rada Trzydziestu skupia 
samorządowców, przed-
siębiorców i przedstawicieli 
świata nauki.

WR30 to kluczowy organ 
doradczy, który wspiera dzia-
łania Samorządu Województwa 
Wielkopolskiego. Praca Rady 
obejmuje problematykę zrów-
noważonego rozwoju gospo-
darczego, przedsiębiorczości 
i innowacyjności fi rm. W jego 
skład wchodzi 30 przedsta-

wicieli z różnych sektorów, 
które odgrywają ważną rolę w 
kształtowaniu przyszłości Wiel-
kopolski: 12 przedsiębiorców, 
6 reprezentantów organizacji 
samorządu gospodarczego, 6 
przedstawicieli uczelni wyż-
szych oraz 6 samorządowców. 
Dzięki tej różnorodności WR30 
jest w stanie skutecznie odpo-
wiadać na wyzwania związane 
z gospodarką, innowacyjnością 
oraz transformacją regionu w 
kierunku neutralności klima-
tycznej, uwzględniając jedno-
cześnie zasady zrównoważo-
nego rozwoju.

Prezydent Ostrowa Wiel-
kopolskiego, akt powołania 
odebrała z rąk Marka Woźniaka, 
Marszałka Województwa Wiel-
kopolskiego.

- Jestem za-
szczycona , że 
mogę dołączyć 
do tak presti-
żowego grona, 
jakim jest Wiel-
kopolska Rada 
Trzydziestu. To 
wyjątkowa oka-
zja, aby wspólnie 
z przedstawi-
cielami biznesu, 
s a m o r z ą d ó w 
i nauki działać 
na rzecz zrów-
n o w a ż o n e g o 
rozwoju naszego 
regionu – po-
wiedziała Beata 
Klimek, prezy-
dent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

Ostrowską inwestycję 
doceniono w 50. edycji kon-
kursu Mister Budownictwa 
Wielkopolski Południowej 
za rok 2023. Mister w kate-
gorii Budownictwo obiek-
tów oświatowych został 
przyznany za modernizację 
Szkoły Podstawowej nr 1. 

- Ta nagroda to dla mnie 
wielka radość, szczególnie, że 
kapituła wyróżniła inwestycję 
związaną z oświatą. Obiekty 
edukacyjne, szkoły, przedszkola 
to miejsca, w których dzieci i 
młodzież spędzają mnóstwo cza-
su, dlatego niesamowicie ważne 
jest to, aby obiekty te były nowo-
czesne, bezpieczne i dostosowane 

do potrzeb uczniów, tak by mogli 
się uczyć i rozwijać w komforto-
wych warunkach. Pragnę bardzo 
podziękować wszystkim, którzy 
byli zaangażowani w realizację 
tej inwestycji! - podkreśla Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

Konkurs, którego organiza-
torami są Oddział Polskiego 
Związku Inżynierów i Techni-
ków Budownictwa w Kaliszu, 
Wielkopolska Okręgowa Izba 
Inżynierów Budownictwa oraz 
Oddział Naczelnej Organizacji 
Technicznej w Kaliszu, ma na 
celu wyróżnienie najlepszych 
inwestycji budowlanych w 
regionie Południowej Wiel-
kopolski.

Kultowe miejsce ,,za paro-
wozownią” odzyskało swój 
blask dzięki kompleksowej 
modernizacji. Nowe bo-
iska, trybuny zostają wła-
śnie uzupełnione o kolejny 
etap, czyli pomieszczenia 
na szatnie dla sportowców, 
pomieszczenia sanitarne, 
magazyn na sprzęt, ale też 
biura trenerów, sędziów i 
poczekalnię dla rodziców, 
a nawet niewielki taras ze-
wnętrzny. To tu trenują setki 
małych i dużych ostrowian. 
Jak podoba im się teraz ten 
obiekt?

Piotr Grzegorczyk, 
zawodnik Ostrovii, 
pozycja napastnik  

- To zdecydowanie lepszy 
obiekt niż ostatni. Tu jest fajna 

zdecydowanie nawierzchnia. 
Gra się znacznie lepiej niż na na-
turalnej. Bardzo fajny obiekt. Lu-
bię tu przychodzić, potrenować, 
spotkać się z kolegami z drużyny. 
Jak byłem w drugiej klasie to pan 
zbierał grupę i chodziliśmy na 
salę na Wańkowicza. Po pół roku 
treningów dostałem taką szansę i 
od tego czasu, czyli od dwóch lat, 
gram już w Ostrovii 1909.

Matylda Jędroch, 
zawodniczka Ostrovii, 

najczęściej skrzydłowa
- Mój brat zaczął chodzić na 

Ostrovię, mój dziadek był też 
trenerem Ostrovii i tak to się 
zaczęło, że w rodzinie to prze-
chodziło. I tak się tu znalazłam. 
“Za parowozownią” fajnie się 
gra. Fajnie, że jest tu trawa, a 
nie sztuczna nawierzchnia.

Sandra Świerblewska, 
trenerka drużyny żeńskiej 

Ostrovii 1909
- Obiekt jest super i wła-

śnie takiego obiektu było nam 
trzeba. Już od jakiegoś czasu 
korzystamy z boiska ze sztuczną 
nawierzchnią, a teraz może-
my korzystać z naturalnego. 
Warunki są po prostu świetne.  
Dziewczyny są zachwycone i 
my, jako trenerzy, mamy też 
super warunki do pracy. 

Piotr Konstanciak, 
były trener Ostrovii, 
rodzic zawodników

 - To jest coś pięknego, prze-
ślicznego. Pamiętam jak tu 
trenowałem jak miałem 8 lat. 
Nie było tu nic. Czekałem na 
tę inwestycję 38 lat i  w końcu 

doszła do skutku. Żałuję, że nie 
mogę grać, ale  przyjeżdżam 
tu z synem. Obserwuję go i 
cieszę się, że może uczęszczać 
na to boisko. Jako Ostrovia 
mamy w końcu swoje miejsce. 
Mamy gdzie trenować, grać 
mecze ligowe seniorów, dzieci, 
młodzieży. Także dwa boiska 

tętnią życiem. W weekend, jak 
tutaj się przyjeżdża na mecze, to 
dzieciaki trenują. Widzę, że ta 
brama się w ogóle nie zamyka i 
to jest piękne. 

W centrum treningowo - 
sportowym “za parowozow-
nią”, trenują już setki małych i 
dużych ostrowian. Gotowe są 
tu dwa boiska - ze sztuczną, 
ale i naturalną nawierzchnią. 
Obiekt zyskał nowe ogro-
dzenie, zbiornik retencyjny, 
instalacje wodociągowe, nowe 
trybuny dla kibiców. 

Trzeci etap inwestycji to 
budowa pomieszczeń na szat-
nie dla sportowców, pomiesz-
czenia sanitarne, magazyn 

na sprzęt, ale też biura tre-
nerów, sędziów i poczekalnia 
dla rodziców, a nawet nie-
wielki taras zewnętrzny, ale 
także parking, który jest już 
gotowy. Inwestycja obejmuje 
utwardzenie nawierzchni pod 
miejsca parkingowe. Obecnie 
wykonane zostały roboty dro-
gowe polegające na utworzeniu 
miejsc parkingowych, 10 miejsc 
postojowych dla samochodów 
osobowych, 1 miejsce postojo-
we dla osób niepełnospraw-
nych, 1 miejsce postojowe dla 
autobusów. Zakończenie tego 
etapu prac na centrum trenin-
gowo-sportowym zaplanowa-
no na drugą połowę 2025 roku.

Beata Klimek, Prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego, 
znalazła się w prestiżo-
wym gronie 100. Najbardziej 
Wpływowych Kobiet Wiel-
kopolski. Lista została opu-
blikowana na łamach Głosu 
Wielkopolskiego i stano-

Bez wsparcia Ostrowian nie byłoby sukcesów

Wpływowym BYĆ!
wi wyróżnienie dla kobiet, 
które swoją działalnością 
zawodową, społeczną, po-
lityczną i kulturalną kształ-
tują przyszłość regionu.

- To ogromne wyróżnienie 
i zaszczyt być wśród kobiet, 
które z pasją angażują się w 
życie społeczne, polityczne i 
kulturalne. Dziękuję Redak-

cji za docenie-
nie mojej pracy 
oraz wszystkim, 
którzy wspiera-
ją mnie w moich 
działaniach – pod-
kreśliła Beata Klimek
prezydent miasta.

ją mnie w moich 
– pod-

Beata Klimek
prezydent miasta.
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Stypendia im. Św. Jana Pawła II Miasta Ostrowa Wielkopolskiego 

Od 2015 roku miasto przy-
znało już ponad 5600 sty-
pendiów, przeznaczając 
na ten cel blisko 3,2 mln 
złotych. Uroczystość za-
kończyła się gratulacjami 
dla wszystkich laureatów, 
którzy z dumą odebrali 
wyróżnienia. Część ar-
tystyczną przygotowali 
uczniowie ze Szkoły Pod-
stawowej nr 2.

Młodzi, zdolni i... ambitni

Szkolne debiuty
860. dzieci rozpoczęło 

naukę w klasach pierw-
szych szkół podstawowych 
w Ostrowie Wielkopolskim. 
W październiku rozpoczęły 
się uroczyste pasowania na 
uczniów. 

Serdecznie gratuluję i życzę, 
aby każdy dzień w szkole był dla 
Was wspaniałą przygodą pełną 
radości, odkryć i nowych przy-
jaźni. Niech nauka będzie fa-
scynującą podróżą, w której po-

znacie świat, a każde wyzwanie 
stanie się okazją do zdobywania 
mądrości i umiejętności. Życzę 
Wam dużo uśmiechu, wytrwało-
ści i odwagi w dążeniu do swoich 
marzeń. Niech szkoła stanie się 
miejscem, gdzie rozwijacie swoje 
pasje i talenty, a każdy dzień 
przynosi Wam powody do dumy 
i satysfakcji. Powodzenia na tej 
nowej, ekscytującej drodze! - 
życzy pierwszoklasistom Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

P o n a d  p ó ł  t y s i ą c a 
uczniów odebrało Stypen-
dia im. Św. Jana Pawła II 
Miasta Ostrowa Wielkopol-
skiego. Uroczystość zosta-
ła podzielona na dwa dni. 
Pierwszego dnia wyróż-
nienia odebrali uczniowie 
klas czwartych, piątych i 
szóstych, natomiast dru-
giego nagrodzona została 
młodzież z klas siódmych i 
ósmych. Stypendia wręczy-
ła Beata Klimek, prezydent 
miasta wraz z przewod-
niczącym Rady Miejskiej 
Damianem Grzeszczykiem 
oraz Marzenną Nowak, wi-
ceprzewodniczącą Rady.

Do tegorocznej edycji wpły-
nęło ponad 500 wniosków o 
przyznanie stypendium. 375 
z nich pochodziło od uczniów 
klas czwartych, piątych i szó-
stych, a blisko 180 – od uczniów 
klas siódmych i ósmych szkół 
podstawowych. Zgodnie z 
regulaminem, o stypendium 
mogli ubiegać się uczniowie, 
którzy na koniec roku szkol-
nego osiągnęli średnią ocen: 
minimum 5,60 w klasach IV–VI 
oraz minimum 5,40 w klasach 
siódmych i ósmych.

- Wiedza, którą zdobywacie, 
jest Waszym najcenniejszym 
kapitałem – mówiła podczas 

gali Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego, 
podkreślając rolę edukacji w 
życiu młodych ludzi.

- Nauka to podróż, która ni-
gdy się nie kończy. Każdy dzień 
to nowa okazja do odkrywania, 

rozwijania swoich talentów i 
poszerzania horyzontów. Nie 
bójcie się tej drogi – to dzięki 
niej stajecie się lepszymi, bar-
dziej wszechstronnymi ludźmi
– dodała. 
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Najnowocześniejsza tego typu inwestycja w Polsce! 

Odznaczenia, nagrody
 i wyróżnienia dla ostrowskich nauczycieli

Rozdano tysiąc sadzonek drzew prosto ze szkółki. Wśród nich były brzozy, lipy, sosny, modrzewie, klony czy buki...

Tańsze ciepło i zielona energia

Niosący 
,,światło nauki”

BEZPIECZNIEJ WOKÓŁ
 (ZDROWEGO) DRZEWA

www.umostrow.pl

Ostrowska oświata świę-
towała Dzień Edukacji Na-
rodowej. Wyróżnienia i 
nagrody wręczono tym 
dyrektorom i nauczycie-
lom, którzy szczególnie 
angażują się w edukację i 
wychowanie naszego Mło-
dego Ostrowa. Gratulacje 

złożono również na ręce 
nauczycieli uhonorowa-
nych nagrodą Wielkopol-
skiego Kuratora Oświaty. 
Uroczystości odbyły się 
15 października w Forum 
Synagoga. 

- Jeszcze raz serdecznie 
gratu luję wszystkim na-
grodzonym nauczycielom, 
dyrektorom i wicedyrekto-
rom! Jednocześnie dziękuję 
wszystkim, którzy dzięki 
swojej wiedzy i zaangażo-
waniu wnoszą swój inte-
lektualny wkład w rozwój 
dzieci i młodzieży. Wasza 
praca jest godna podziwu
- podkreśla Beata Klimek, 
prezydent Ostrowa Wiel-
kopolskiego. 

M iesz kań cy Ost rowa 
Wielkopolskiego po raz 
dziesiąt y w zięli  udzia ł 
w Święcie Drzewa, które 
odbyło się na Piaskach 
Szczygliczce. Wydarzenie 
przyciągnęło tłumy, a jego 
uczestnicy mieli okazję nie 
tylko posadzić nowe drze-
wa, ale także wymienić 
przyniesione elektroodpa-
dy i zużyte baterie na sa-
dzonki krzewów lub cebulki 
kwiatów.

Po raz kolejny tegoroczne 
Święto Drzewa przygoto-
wano z dużym rozmachem, 
a jego sukces potwierdzają 
liczby. Nadleśnictwo Tacza-
nów rozdało tysiąc drzew 
prosto ze swojej szkółki. 
Wśród nich były brzozy, lipy, 
sosny, modrzewie, klony czy 
buki. Nie zabrakło cieszącej 
się równie dużą popularno-
ścią akcji „Kwiaty za graty”, 
przygotowanej wspólnie 
przez Zakład Oczyszcza-
nia i Gospodarki Odpadami 
„MZO” S.A . oraz Wydział 
Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska Urzę-
du Miejskiego. Na stoisku 
zbierano zużyte baterie i 
mały sprzęt elektroniczny, w 
zamian rozdano blisko dwa 
tysiące sadzonek wrzosów 
oraz cebulek kwiatów lilii i 
tulipanów. W ciągu trzech 

godzin trwania akcji zebra-
no 350 kilogramów baterii i 
640 kilogramów drobnego 
sprzętu AGD.

- Cieszę się, że ostrowianie 
po raz kolejny pokazali, jak 
ważna jest dla nich ochro-
na środowiska i aktywne 
uczestnictwo w takich ak-
cjach. Nasze Święto Drzewa 
to nie tylko sadzenie drzew, 
ale również edukacja i in-
tegracja – podkreśla Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

Nie zapomniano także o 
bezdomnych zwierzętach – 
podczas akcji udało się zebrać 
21 kilogramów karmy dla Mię-
dzygminnego Schroniska dla 
Bezdomnych Zwierząt.

Ostrów Wielkopolski już 
po raz 10. był organizatorem 
akcji sadzenia drzew. Pro-
ekologiczna Fundacja Gaja 
doceniła działania miasta w 
dziedzinie organizacji Święta 

Drzewa, przyznając statuetkę 
Czarodziejskie Drzewo 2024. 
Wyróżnienie odebrała Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

Tradycyjnie, swoje drzewa 
zasadziła na Piaskach ostrow-

ska młodzież. W tym roku 
było to 9 dorodnych wiązów, 
a przed każdym drzewem 
stanęły kolorowe tabliczki 
przygotowane przez dzieci z 
nazwą ich szkoły.

Jednym z punktów wy-
darzenia było rozstrzygnię-
cie konkursu plastycznego 
„Ostrów mówi „Żyj ekologicz-
nie”, organizowanego przez 
spółkę CRK Zieleń i Rekreacja.

Wśród dodatkowych atrakcji 
było znakowanie rowerów, 
prezentacja nowego samocho-
du elektrycznego na stoisku ds. 
klimatu ostrowskiego Urzędu 
Miejskiego oraz prezentacja 
autobusu elektrycznego Miej-
skiego Zakładu Komunikacji.

W Ostrowie Wielkopol-
skim ruszyła jedna z naj-
ważniejszych inwestycji w 
sektorze energetycznym. 
Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego 
podpisała w październiku 
umowę n a budowę nowo-
czesnej instalacji odna-
wialnego źródła energii. 
Będzie nim kocioł na bio-
masę. Wartość inwestycji 
wynosi aż 29 milionów zło-
tych, a jej realizacja potrwa 
ponad dwa lata. Dzięki temu 
projektowi miasto zyska 
czystsze powietrze i tańsze 
ciepło. Będzie to najno-
wocześniejsza tego typu 
inwestycja w Polsce! 

Budowa nowoczesnej in-
stalacji odnawialnego źródła 
energii to inwestycja tech-
nologicznie skomplikowana 
i kosztowna, ale niezwykle 
istotna. Dzięki temu projektowi 
Ostrów Wielkopolski wchodzi 
na ścieżkę jeszcze bardziej 
zaawansowanych działań na 

rzecz zielonej energii i taniego 
ciepła. 

- Zrealizujemy wielki projekt 
o wartości 30 milionów złotych, 
korzystając z dwóch źródeł 
finansowania. Pierwsze to 
wkład własny z budżetu mia-
sta, drugie to dofi nansowanie 
z programu Polski Ład, które 
pokrywa ponad 40% kosztów 
inwestycji, czyli 12 milionów 
złotych. Wniosek został przygo-
towany przez ostrowski Urząd 
Miejski, uzyskał pozytywną ak-
ceptację, i dzięki temu Ostrow-
ski Zakład Ciepłowniczy może 
dziś rozpocząć tę kluczową in-
westycję, która zapewni tańsze, 
ekologiczne i zielone ciepło oraz 
mniejszą emisję CO2 do nasze-
go środowiska – mówi Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego. 

Jednym z głównych celów 
tego wielomilionowego przed-
sięwzięcia jest poprawa jakości 
powietrza poprzez reduk-
cję emisji dwutlenku węgla. 
Wszystkie przedsiębiorstwa 
ciepłownicze w Polsce, do 2030 

roku muszą bowiem odejść od 
węgla. 

- Ostrowski Zakład Ciepłow-
niczy jest na dobrej drodze do 
realizacji tego celu. Inwesty-
cja w kocioł biomasowy, czyli 
źródło w pełni ekologiczne, 
przyspieszy ten proces. Dzięki 
temu roczna emisja CO2 zo-
stanie zmniejszona o 18 tysięcy 
ton, co sprawi, że mieszkańcy 
będą oddychać czystszym po-
wietrzem – podkreśla Mikołaj 
Kostka, zastępca prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego. 

Jednak to nie tylko aspekt 
ekologiczny stanowi o wartości 
tej inwestycji. Ekonomiczne 
korzyści są równie istotne. 
Każdego roku, dzięki zmniej-
szeniu emisji CO2, spółka miej-
ska zaoszczędzi 5 milionów 
złotych, co pozwoli na dalsze 
inwestycje oraz obniżenie 
kosztów ciepła systemowego 
dla mieszkańców, firm i in-
stytucji.

-  Tańsze i bardziej ekolo-
giczne ciepło to korzyść nie 
tylko dla środowiska, ale także 

Po podpisaniu wielkiej umowy. Od lewej: prezes CRK Marek Karolczak , wiceprezydent Mikołaj Kostka, prezydenta miasta Beata Klimek, 
główny wykonawca Przemysław Banach, Mariusz Bolach, prezes Ostrowskiego Zakładu Ciepłowniczego

dla portfeli ostrowian – dodaje 
Mikołaj Kostka.

Nowy kocioł biomasowy o 
mocy 6 MW (megawatów) sta-
nie się kluczowym elementem 
nowego systemu ciepłowni-
czego miasta. Będzie on nie 
tylko ekologiczny, ale także 
ekonomiczny – w perspekty-
wie kilku lat inwestycja zwróci 
się, a miasto będzie mogło dalej 
rozwijać swój system energe-
tyczny. 

- Nasze kotły węglowe zosta-
ną w dużej mierze zastąpione 
przez nowoczesne, ekologiczne 
źródła ciepła, co oznacza zna-
czącą redukcję emisji i kosztów
–  twierdzi Mariusz Bolach, 
prezes Ostrowskiego Zakładu 
Ciepłowniczego. 

W ramach inwestycji po-
wstanie nowoczesny budynek 
kotłowni, a sam kocioł bioma-
sowy zostanie zmontowany 
z kilku elementów, które do-

trą do Ostrowa na przełomie 
2025–2026 roku. Instalacja 
będzie najnowocześniejsza w 
Polsce, wykorzystując tech-
nologie duńskie i szwajcarskie. 

- Kluczowy będzie zaawan-
sowany system sterowania, 
który zapewni optymalną koor-
dynację z istniejącymi źródłami 
ciepła, maksymalizując efek-
tywność energetyczną miasta – 
tłumaczy Przemysław Banach, 
główny wykonawca inwestycji. 

Podczas miejskich ob-
chodów Dnia Edukacji 
Narodowej wręczone 
zostały Nagrody Prezy-
denta  Ostrowa Wielko-
polskiego. Otrzymało je 
23. nauczycieli:
Iwona Łaźniak -Rolak,
Monika Zybała,
Sławomira Mentel,
Katarzyna Łukaszewska,
Donata Kasprzak,
Beata Krakowska,
Bożena Niklewicz,
Mariola Szyszka

Kamila Krawczyk,
Marta Wojciechowska,
Patrycja Marecka,
Anna Kopras,
Natalia Musielak,
Małgorzata Nowak,
Katarzyna Krzyżaniak,
Mirela Sikora,
Marzena Lubońska,
 Paulina Poczta,
Anna Galant,
Beata Kosar,
Renata Remisz,
Katarzyna Czwordon,
Anna Kobylańska.

Organizatorem święta 
był Wydział Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony 
Środowiska Urzędu Miej-
skiego w Ostrowie Wielko-
polskim. Współorganiza-
torami byli: Nadleśnictwo 
Taczanów oraz ostrowska 
Szkoła Podstawowa nr 5. 
Partnerami wydarzenia 
były ostrowskie spółki: 
CRK Zieleń i Rekreacja, 

Zakład Oczyszczania i 
Gospodarki Odpadami 
„MZO” S.A., Regionalny 
Zakład Zagospodaro-
wania Odpadów „RZZO”, 
MZK, Wodkan oraz Mię-
dzygminne Schronisko dla 
Bezdomnych Zwierząt, a 
także Komenda Powiatowa 
Policji w Ostrowie Wiel-
kopolskim, Straż Miejska 
oraz Europe Direct.

Prezydent Beata Klimek 
wraz z przedstawicielem 
Kuratorium Oświaty wrę-
czyła również listy gratu-
lacyjne za otrzymanie:
Srebrnego Krzyża Zasługi 
dla Ewy Wulbach;
Nagrodę Wielkopolskie-
go Kuratora Oświaty dla 
Agnieszki Resler, Haliny 
Szczygieł oraz Krzysztofa 
Chmielarza.
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Ma być mniejszy hałas przy drodze ekspresowej S 11 – interwencje przyniosły efekty        

Na projekt EKO Podróż 
do Centrum Edukacji 
Ekologicznej w Ostrowie 
Wielkopolskim pozy-
skano 70 tys. złotych 
dofi nansowania z Wo-
jewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
Koszt całego zadania to niemal 120 tys. złotych.  Małe 
logo Funduszu.

www.umostrow.pl

- Ulica Pułaskiego to je-
den z ważnych Ostrowskie-
go Programu Budowy Dróg 
Osiedlowych. Dziś jeździ 
się tędy zdecydowanie le-
piej. Droga zyskała nową 
nawierzchnię, chodniki i 
zjazdy z betonowej kostki. 
Posadzono także drzewa  
- podkreśla Beata Klimek, 
prezydent Ostrowa Wielko-
polskiego. 

Wzdłóż drogi posadzono 

kilkadziesiąt klonów i kilkaset 
traw - rozplenicy japońskiej. 
Koszt inwestycji to niemal 
ponad 700 tysięcy złotych, a 
na jej realizację Miasto Ostrów 
Wielkopolski pozyskało do-
finansowanie z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w 
wysokości ponad 400 tysięcy 
złotych. Inwestycja obejmuje 
odcinek o długości 256 me-
trów, rozciągający się od skrzy-
żowania z ulicą Wrocławską do 
skrzyżowania z ulicą Wysocką. 

Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad roz-
poczyna nową inwestycję 
- budowę ekranów aku-
stycznych na obwodnicy 
Ostrowa Wielkopolskiego. 
Miasto wspierało miesz-
kańców Pruślina interwe-
niując w sprawie hałasu 
generowanego przez ruch 
na drodze ekspresowej S11. 
Ekrany akustyczne na ob-
wodnicy Ostrowa Wielko-
polskiego mają stanąć do 
marca 2025 roku.

Batalia o dodatkowe ekra-
ny trwała od kilku lat - od 
oddania do użytku drugiego 
etapu obwodnicy Ostrowa 
Wielkopolskiego. Mieszkańcy 
Pruślina, ale i podostrowskich 
wsi, domagali się, by wzdłuż 
obwodnicy powstało wię-
cej ekranów akustycznych. 
Takie skargi wpływały do 
nas, dlatego Urząd Miejski 
w Ostrowie Wielkopolskim 

wraz z Radą Osiedla Pruślin, 
zorganizował otwarte spo-
tkanie z mieszkańcami oraz 
przedstawicielami GDDKiA 
w Poznaniu. Odbyło się ono 
17 kwietnia 2019 roku - wyja-
śnia Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego 
i dodaje - To było długie i 
burzliwe spotkanie. Trwało 
kilka godzin, ale to była szan-
sa, by wprost wyartykułować 
wszystkie potrzeby miesz-
kańców.

W 2021 roku Marszałek Wo-
jewództwa Wielkopolskiego 
nałożył na Generalną Dyrekcję 
Dróg Krajowych i Autostrad 
Oddział w Poznaniu obowiązek 
ograniczenia negatywnego 
oddziaływania na środowisko 
i jego zagrożenia, na nierucho-
mości położone wzdłuż drogi 
ekspresowej S11. Inwestycja 
miała zostać wykonana w 
ciągu 5 lat. Jednak mieszkańcy 
odwołali się od tej decyzji do 
Ministra Klimatu i Środowiska 

i czas wykonania inwestycji 
skrócono do lat 3.

Dziś, wraz z mieszkańcami, 
cieszymy się z efektu naszych 
próśb o pomiary hałasu, wielu 
pism i spotkań w tej sprawie. 
Ekrany akustyczne to zdecy-
dowanie wyczekiwana inwe-
stycja. W decyzji nie wspomina 
się o nasadzeniach drzew li-
ściastych o co wnioskowaliśmy, 

więc będziemy o to zabiegać. 
- podkreśla prezydent Beata 
Klimek. 

Ekrany staną wzdłuż ob-
wodnicy Ostrowa Wielko-
polskiego. Stare ekrany mają 
być częściowo rozebrane i 
zaprojektowana zostanie nowa 
instalacja. Ruch na S11 ma 
zostać utrzy many przez czas 
trwania robót. 

Ponad 1200. dzieci (z 
czwartych i piątych klas 
SP) wzięło udział w eko-
logicznych warsztatach 
na Piaskach Szczygliczka. 
Młodzi ostrowianie kończyli 
je z tytułem ,,Strażników 
Zielonej Planety”. 

Zajęcia zorganizowano w ra-
mach projektu EKO Podróż do 
Centrum Edukacji Ekologicznej 
w Ostrowie Wielkopolskim. 
Miasto Ostrów Wielkopolski 
pozyskało na te ekologiczne 
działa środki zewnętrzne z 

Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Poznaniu.

To inwestycja w Młody 
Ostrów. Chcemy, by kolejne 
pokolenia mieszkańców na-
szego miasta troszczyły się o 
środowisko. Stąd właśnie takie 
projekty jak ten - EKO Podróż do 
Centrum Edukacji Ekologicznej 
na Piaskach Szczygliczce. Dzieci 
brały udział w doświadczeniach 
laboratoryjnych i lekcjach eko-
logicznych - informuje Mikołaj 
Kostka, zastępca prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego.  

Ulica Pułaskiego 
(bardziej zielona) jak nowa!

Młodzi na STRAŻY
EKRANY uszy i nerwy CHRONIĄCE
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Młody Ostrów stworzył psie portrety! Biblioteka Publiczna im. Stefana Rowińskiego w 
Ostrowie Wielkopolskim, Ostrowskie Stowarzyszenie Miłośników Zwierząt oraz Miasto 
Ostrów Wielkopolski zaprosiło uczniów klas 1-4 szkół podstawowych do udziału w kon-
kursie plastycznym ,,Portret psa”. Tak powstało ponad 100. portretów podopiecznych 
Międzygminnego Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt im. Jana Lityńskiego w Wysocku 
Wielkim.

informacje

100 PIESKÓW...
MALOWANYCH

Ostrów Wielkopolski z międzynarodową nagrodą!

Rodzina partnerów ostrowskich kart wciąż rośnie! 

Konkurs, organizowany przez Ambasadę Francji we 
współpracy z UNEP/GRID -Warszawa, promuje zrówno-
ważony rozwój miast i nagradza najbardziej innowacyjne 
rozwiązania przyjazne środowisku. Nagrody Eco-Miasto 
przyznawane są co roku w dwóch kategoriach: miast 
powyżej i poniżej 100 tysięcy mieszkańców, wyróżniając 
najskuteczniejsze inicjatywy w zakresie ekologii miejskiej.

Na zdjęciu Frania oraz jej portret wykonany przez Anię

MARIOLA ORŁOWSKA, WŁAŚCICIELKA 
STUDIO FIGURA PRZY ULICY STRZELECKIEJ 103

- Studio Figura przy ulicy Strzeleckiej 103, to miejsce tylko 
dla kobiet.  Powstało z intencją zaszczepienia w kobietach doj-
rzałych, młodszych i starszych, grubszych i chudszych ochoty i 
miłości do aktywności fi zycznej. Moje Studio Figura ma pomóc 
kobiecie odbudować poczucie własnej wartości, dać czas ,,tylko 
dla siebie”, poprawić samopoczucie i kondycję, pokazać, że wiek 
nie ma znaczenia. 

 - Mamy bardzo szeroką ofertę zabiegów z zakresu bezinwazyj-
nej kosmetologii estetycznej. Zabiegi dobieramy indywidualnie, 
przeprowadzając wcześniej wywiad i wykonując analizę składu 
ciała oraz pomiary wagi i obwodów. Podchodzimy do każdej 
pani indywidualnie. Każda z nas jest inna, ma inne potrzeby i 
oczekiwania. Zabiegi obejmują ciało oraz twarz. Strefa fi tness, 
Wellness oraz kosmetologia, zastosowane w zestawieniu, dają 
naszym paniom wspaniałe rezultaty. Nieważne, czy masz lat 
20,30,50, czy 70. Nigdy nie jest za późno, żeby zadbać o siebie. Stąd 
również przystąpienie naszego Studio do programu, dającego 
rabaty naszym ostrowskim i nie tylko ostrowskim, seniorkom.

www.umostrow.pl

To rabaty i zniżki od niemal 300. przedsiębiorców dla posiadaczy Ostrowskiej Karty Seniora, Ostrowskiej Karty Ro-
dziny 3+, Ostrowskiej Karty Krwiodawcy i Ostrowskiej Karty Przedsiębiorcy w ramach współpracy z Miastem Ostrowem 
Wielkopolskim. Dlaczego warto dołączyć do ostrowskich programów przekonują sami partnerzy.

ANNA BRYŃSKA, NO.1 GALERIA
- Uczestniczymy w programach miejskich od lat. Dołączyliśmy, 

bo od lat jesteśmy częścią Ostrowa Wielkopolskiego, a o swoje mia-
sto i jego mieszkańców trzeba po prostu dbać. Zarówno seniorzy, 
jak i duże rodziny odwiedzają nas i korzystają z oferowanej przez 
nas zniżek. To 15% rabatu na cały asortyment, a więc biżuterię 
od pierścionków, obrączek ślubnych, po zegarki i brylanty. Jednak 
najważniejsze dla nas jest to, że nasi klienci do nas wracają i to 
jest nasza radość. 

KAROLINA KRZYWDA TOWARZYSTWO PIŁKARSKIE 
OSTROVIA 1909

- Klub Ostrovia 1909 z radością włączył się w lokalne progra-
my miejskie, ponieważ wierzymy, że sport ma moc łączenia spo-
łeczności i tworzenia pozytywnych relacji wśród mieszkańców. 
Nasze zaangażowanie w takie inicjatywy to nie tylko sposób na 
rozwój piłki nożnej, ale także szansa na aktywne uczestnictwo 
w życiu naszego miasta. Serdecznie zapraszamy wszystkich na 
mecze – przyjdźcie i razem twórzmy niezapomniane chwile na 
trybunach! Wasza obecność dodaje nam energii i sprawia, że 
każda gra staje się wyjątkowym wydarzeniem. Razem możemy 
wspierać naszą drużynę i budować jeszcze silniejsze więzi w 
lokalnej społeczności!

Ostrów Wielkopolski zo-
stał wyróżniony między-
narodową nagrodą Eco-
-Miasto w kategorii efek-
tywności energetycznej dla 
miasta poniżej 100 tysięcy 
mieszkańców. 

Nagrodę przyznano za kon-
cepcję farm fotowoltaicznych. 
To modelowe rozwiązanie w 
zakresie odnawialnych źró-
deł energii na skalę lokalną i 
ogólnopolską. Tak prestiżowe 
wyróżnienie podkreśla ważną 
rolę Ostrowa Wielkopolskiego 
na ogólnopolskiej arenie jako li-
dera w realizacji nowatorskich 
projektów proekologicznych i 
zrównoważonego rozwoju.

Uroczysta gala 11. edycji kon-
kursu Eco-Miasto odbyła się 
w Ambasadzie Francji w War-
szawie, a Ostrów Wielkopolski 
znalazł się w gronie laureatów 
obok takich metropolii jak 
Warszawa, Gdańsk czy Sopot, 
których projekty również zdo-
były uznanie.

- To wyróżnienie jest dla 

nas ogromnym powodem do 
radości. Od wielu lat Ostrów 
Wielkopolski podejmuje kon-
sekwentne działania proekolo-
giczne, a ta nagroda jest dowo-
dem, że nasz wysiłek przynosi 
efekty - powiedziała podczas 
gali Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego. I 
dodała:

NASZ pomysł na FOTOWOLTAIKĘ
- Rozwijamy fl otę autobusów 

elektrycznych, systematycz-
nie odchodzimy od węgla na 
rzecz gazu i biomasy, a nasze 
inwestycje w infrastrukturę 
pozwalają na coraz szersze 
wykorzystanie odnawial-
nych źródeł energii, w tym 
fotowoltaiki, za którą wła-
śnie zostaliśmy docenieni. 
Dążymy do tego, by stać się 
miastem samowystarczalnym 
energetycznie. Cieszę się, że 
Ostrów Wielkopolski znalazł 
się w tak znakomitym gronie 
laureatów – to dla nas wielki 
powód do dumy i dowód, że 
miasta średniej wielkości mają 
ogromny potencjał i potrafi ą go 
skutecznie wykorzystać.

Chcesz zostać 
partnerem ostrowskich 

programów? 
Zgłoś się Biura Inicjatyw i Konsultacji 

Społecznych ostrowskiego urzędu 
(pok. 307 lub nr tel. 62 58-22-309)
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Profesor Kajetan Hądzelek patronem hali 3mk Arena Ostrów

PAMIĘTALIŚMY 
panie PROFESORZE!

3mk Arena Ostrów imie-
nia profesora Kajetana 
Hądzelka – tak brzmi peł-
na nazwa hali widowisko-
wo-sportowej! To właśnie 
imię w ybitnego miesz-
kańca miasta, wielolet-
niego, wybitnego działa-

cza Polskiego Komitetu 
Olimpijskiego, prezesa 
Polskiego Związku Ko -
szykówki oraz Honoro -
wego Obywatela Ostrowa 
Wielkopolskiego nadano 
ostrowskiej Arenie. 

W urocz ystośc i  wzię-
ła udział córka profesora, 
Aleksandra Hądzelek, która 
podkreśliła, jak wielką rolę 
miasto odgrywało w życiu 
jej ojca. To pierwszy obiekt 
w Polsce noszący imię tego 
wybitnego działacza spor-
towego. Tablicę upamiętnia-
jącą nadanie imienia Arenie 
odsłonił y Beata Klimek , 
prezydent miasta oraz Alek-
sandra Hądzelek, córka pro-
fesora. Wydarzenie odbyło 
się 11 października. 

Nadanie imienia profesora 
Kajetana Hądzelka 3mk Are-
nie Ostrów to wyraz uznania 
dla jego wielkiego dorobku 
oraz nieocenionego wkładu 
w rozwój sportu, zarówno 
na arenie ogólnopolskiej, jak 
i międzynarodowej. To także 
hołd dla człowieka, który 
całe życie był związany emo-
cjonalnie z Ostrowem Wiel-
kopolskim, a jego działania 
promowały miasto w kraju i 
za granicą. Z inicjatywą na-
dania imienia Arenie wyszła 
Beata Klimek , prezydent 
miasta.

– Profesor Kajetan Hą-

Muzyką uczciliśmy pa-
mięć o Świętym Janie Pawle 
II już po raz XIX. Koncert 
Papieski tradycyjnie od-
był się w Kościele pw. św. 
Antoniego Padewskiego w 
Ostrowie Wielkopolskim 
Koncert Papieski i tradycyj-
nie zgromadził tłumy. 

- Dziękuję artystom, księdzu 
proboszczowi i publiczności 
za wspaniały koncert. Mam 
nadzieję, że wyszliście z niego 
choć trochę lepsi, szczęśliwsi i 
bardziej radośni. Dziękuję za 
wspólną zabawę, śpiew, taniec 
oraz za to, że mogłam z Wami 
przeżyć to wyjątkowe miste-
rium i uczcić pamięć o Świętym 
Janie Pawle II - podkreśla Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego. 

  Koncert Papieski, organi-
zowany corocznie w paździer-
niku, gromadzi mieszkańców 
Ostrowa Wielkopolskiego, 
tworząc niepowtarzalny kli-
mat do wspólnej refl eksji. W 
tegorocznej edycji usłyszeliśmy 
Gospel Joy z gościnnym wystę-
pem Mietka Szcześniaka. 

  XIX Koncert Papieski to 
jedno z najważniejszych tego 

Kim był profesor Kajetan Hądzelek?
Profesor Kajetan Hądzelek urodził się 26 maja 1930 roku w 
Ostrowie Wielkopolskim i przez całe życie pozostał zwią-
zany z tym miastem. Był nie tylko wybitnym sportowcem 
i działaczem, ale także naukowcem, który poświęcił się 
badaniom nad historią polskiego sportu i ruchem olimpij-
skim. Jako wieloletni prezes Polskiego Związku Koszykówki, 
przyczynił się do rozwoju tej dyscypliny w Polsce, a jego 
kadencja zaowocowała m.in. historycznym sukcesem 
– złotym medalem mistrzostw Europy zdobytym przez 
polską reprezentację koszykarek w 1999 roku.
   Prof. Hądzelek kształcił postawy młodych ludzi, promując 
wartości takie jak fair play, wytrwałość i determinacja. Był 
autorytetem nie tylko w świecie sportu, ale także w sferze 
edukacji, gdzie inspirował kolejne pokolenia sportowców 
i działaczy. Za swoje zasługi został odznaczony wieloma 
prestiżowymi nagrodami, w tym Krzyżem Ofi cerskim i 
Krzyżem Komandorskim Orderu Odrodzenia Polski.

Historia i rozwój Areny
Budowa Areny Ostrów rozpoczęła się w kwietniu 2019 roku 
i zakończyła bez opóźnień, pomimo trudności związanych 
z pandemią COVID-19, 31 sierpnia 2020 roku. Inwestycja 
wyniosła 33 mln złotych. Od momentu otwarcia arena 
cieszy się ogromnym zainteresowaniem – odwiedziło ją 
blisko 450 tysięcy osób, a zorganizowano w niej około 
250 wydarzeń, w tym 115 meczów oraz ponad 120 imprez 
kulturalnych. Arena stała się ważnym punktem na mapie 
sportowej i kulturalnej regionu.

dzelek to wielka, ważna i 
sp iżowa posta ć Ostrowa 
Wielkopolskiego. Człowiek 
o niesłychanym życiorysie 
zawodowym, sportowym i 
społecznym. Człowiek, który 
spędził 20 lat swojego życia 
w Ostrowie Wielkopolskim, a 
70 lat w Warszawie, ale jed-
nak to jego rodzinne miasto 
zawsze było najważniejsze. 
Do tego miasta wracał i jako 
Honorowy Obywatel Miasta, 
i jako działacz sportowy. O 
tym mieście myślał, cieszył 
się z jego sukcesów i był naj-
wspanialszym ambasadorem 
Ostrowa Wielkopolskiego w kraju i w Europie – mówi 

Beata Klimek , prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego.

  Jak podkreśliła podczas 
uroczystości Aleksandra Hą-
dzelek, profesor Hądzelek za-
wsze z ogromnym sentymen-
tem wracał do Ostrowa.

 – To jest nadzwyczajna 
chwila dla mnie. Od czasu 
pogrzebu dociera do mnie, 
jak bardzo ukochanym czło-
wiekiem był mój tata dla tylu 
różnych ludzi, z różnych śro-

dowisk. O jego specjalnym 
kontakcie z Ostrowem wie-
działam od zawsze. Od czasu, 
kiedy został Honorowym Oby-
watelem Miasta i zaczął przy-
jeżdżać tutaj regularnie, było 
to dla niego bardzo istotne. 
Fakt, że ten obiekt, pierwszy 
obiekt, który nosi jego imię, 
znajduje się w Ostrowie, ma 
dla mnie nadzwyczajną war-
tość emocjonalną – podkreśla 
Aleksandra Hądzelek, córka 
profesora Kajetana Hądzelka.

XIX. Koncert Papieski w kościele pw. św. Antoniego     

Muzyka ku PAMIĘCI

typu wydarzeń kulturalnych w 
Ostrowie Wielkopolskim. Jego 
celem jest nie tylko oddanie 
hołdu papieżowi Polakowi, 

ale także wspólna modlitwa 
i refleksja nad wartościami, 
które przekazywał przez całe 
swoje życie.
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Koncert, ale i warsztaty, 
wieczór planszówek, bez-
płatne badania, a nawet 
potańcówka. Tak wyglądał 
kalendarz Ostrowskich Dni 
Seniora w październiku. 
Cykl wydarzeń tradycyjnie 
zakończył się koncertowo. 
Tym razem ,,Dancingiem 
symfonicznie” w 3mk Are-
nie Ostrów. 

Drodzy Seniorzy, dziękuję 
za wszystko, co uczyniliście 
dla Ostrowa Wielkopolskiego. 
Pracując zawodowo, wycho-
wując dzieci, dzieląc się swoim 

doświadczeniem i dobrą radą, 
budowaliście pomyślność tego 
miasta. To już dziesiąty raz, 
gdy dziękujemy Wam właśnie 
koncertowo - mówi Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego. 

W październiku obchodzony 
jest Międzynarodowy Dzień 
Osób Starszych oraz Europej-
ski Dzień Seniora. W Ostro-
wie Wielkopolskim, z myślą 
o najstarszych mieszkańcach 
naszego miasta, od lat organi-
zowane są spotkania i muzyczne 
wydarzenia z myślą właśnie o 
najstarszych ostrowianach. W 

tym roku seniorzy robili jesienne 
wianki, kolaże, ale i mogli wziąć 
udział w zajęciach sportowych, 
bezpłatnych badaniach, czy 
spotkaniu z policją. 

Dziękuję Wam bardzo za 
wspólną zabawę i delektowanie 
się tym, co zaserwowali nam 
artyści z Fundacja AVANGART 
podczas koncertu “Dancing 
symfonicznie”. Mam nadzieję, 
że bawiliście się świetnie, nie 
tylko podczas koncertu, ale 
przez cały październik, w któ-
rym przygotowaliśmy dla Was 
mnóstwo warsztatów i atrakcji
- dodaje prezydent.

Ostrowskie Dni Seniora – oj, dużo się działo!

TO BYŁY PIĘKNE DNI...
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NASZA SONDA

GŁOS OSTROWIAN
Pan Jan z małżonką
- Jak Pani Prezydent wzywa to zawsze staram 
się być. Korzystam chętnie z oferty skierowanej 
do seniorów. Chodzę na warsztaty, bezpłatne 
badania, ale i właśnie koncerty, takie jak ten 
w ostrowskiej Arenie.  Zenek ładnie śpiewał, 
przeziębiona pani Eleni też. To nie nasz pierwszy 
raz w tym miejscu. Byliśmy też na kabaretach 
wcześniej tu. 

Maria i Stanisław
- Byliśmy na każdym koncercie dla seniorów w 
Arenie i wszystkie były bardzo ładne. Lubimy te 
muzyczne spotkania. Może za rok uda się zaprosić 
artystów ze Śląska? Piękne tam są zespoły. Takie 
śląskie szlagiery to byłoby coś.

Małgorzata z tatą Andrzejem
- Jesteśmy z okolic Ostrowa Wielkopolskiego, ale 
często bywam na wydarzeniach organizowanych 
w 3mk Arenie, czy Ostrowskim Centrum Kultury. 
Na koncert Dancing symfonicznie zaprosiłam 
tatę. To jego pierwszy raz w tym miejscu, ale na 
razie mu się podoba. 
Łucja i Daniela

Łucja
- Byłam na warsztatach z wiankami. Skorzy-
stałam z bezpłatnych badań na osteoporozę 
i wybrałam się na koncert. Mąż był też na 
warsztatach z kiszenia. Wrócił zadowolony. Z 
minusów, to informacje o tych wydarzeniach 
mogłyby się pojawiać wcześniej w internecie, 
telewizji i prasie. 

Daniela
- Nie wiedziałam o tych warsztatach, ale chętnie 
bym skorzystała. Za rok wybiorę się nie tylko 
na koncert, ale właśnie i na takie spotkania 
warsztatowe.

Ostrowskie Dni Seniora – oj, dużo się działo!

informacje

TO BYŁY PIĘKNE DNI...
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OSTRÓW MÓWI ,,ŻYJ EKOLOGICZNIE’’ - konkurs rozstrzygnięty, nagrody wręczone

www.crkzir.com.pl

MŁODZI  PLASTYCY ,,EKOLOGICZNI”
Wyniki konkursu plastycznego

Kategoria klasy I – II: 1. Arkadiusz Musiał (SP Polsko – Kana-
dyjska, kl. I), 2. Michalina Maroszek  (SP ,,Edukator’’, kl. II b), 3. 
Wiktor Usarek (SP 2, kl. II b). Wyróżnienia:  Antonina Jędrzejak 
(SP 11, kl. II b), Lena Stachowiak (SP Sióstr Salezjanek, kl. I 
a), Marcelina Majda (SP 5, kl. I), Julia Janicka (SP 1, kl. I a), 
Aleksander Bąk (SP ,,Edukator’’, kl. II b), Bartosz Kaźmierczak  
(SP 5, kl. I), Marta Mazur (SP Sióstr Salezjanek, kl. I a), Ser-
giusz Matuszczak (SP 9, kl. I b), Blanka Megas (SP 6, kl. II a), 
Dobrosława Gołębiewska (SP 4, kl. II c), Laura Lubojańska 
( SP Sióstr Salezjanek, kl. I a), Maksymilian Gliński (SP 11, kl. 
II b), Julita Głubisz (SP 11, kl. I c), Ida Wojtkowiak (SP 11, kl. I a), 
Wojciech Gralak (SP 9, kl. I b).
Kategoria klasy III - IV:  1. Weronika Jędrzejak (SP 11, kl. III 
b), 2. Amelia Przybecka (SP 1, kl. III c), 3. Zuzanna Przybylska 
(SP 5, kl. IV c). Wyróżnienia: Krzysztof Owczarek (Zespół Szkół 
Specjalnych, kl. IV a), Alicja Dymalska (SP 11, kl. III b), Maciej 
Kuźniewski (SP 2, kl. IV a), Julia Michalak (SP 9, kl. III b), Oli-
wia Wachowska (SP 9, kl. IV a), Małgorzata Szymczak (SP 
5, kl. IV b), Aleksandra Grzmil (SP ,,Edukator’’, kl. IV c), Natan 
Aleksandrzak (SP 11, kl. III a), Stanisław Kujawski (SP 1, kl. IV 
d), Dawid Kubiak (SP 13, kl. IV), Hanna Kaczmarek (SP 13, kl. 
IV), Kinga Owczarek (SP 9, kl. III b), Stanisław Trzepacz (SP 
7, kl. III), Julia Nowak (SP 5, kl. IV a), Alexander Wojtasiak (SP 
Sióstr Salezjanek, kl. IV a).
Kategoria klasy V – VI: 1. Marta Sobczak (SP 5, kl. VI b), 2. 
Julia Ziętek (SP 13, kl. VI), 3. Franciszek Stawik (SP 7, kl. VI). 
Wyróżnienia: Krzysztof Więcek (Zespół Szkół Specjalnych, 
kl. V), Olga Hanisch (SP 9, kl. V c), Gabriela Stasiak (SP 11, kl. 
VI a), Leon Pruchnicki (SP ,,Edukator’’, kl. V a), Hanna Krysz-
tofi ak (SP ,,Edukator’’, kl. V a), Oliwia Dachowska  (SP 11, kl. VI 
b), Małgorzata Konieczna  (SP 9, kl. V a), Olga Mieszała (SP 
13, kl. VI), Mateusz Małecki (SP 6, kl. V c), Maja Kubiak (SP 4, 
kl. VI), Magdalena Andruszkiewicz (SP 13, kl. V), Michalina 
Kasprzak (SP 13, kl. VI), Oliwia Jurczak  (SP 7, kl. VI), Hanna 
Bartczak (SP 13, kl. V), Agata Jarocińska (SP 9, kl. V).

Ko n k u r s  p l a s t y c z n y 
OSTRÓW MÓWI ,,ŻYJ EKOLO-
GICZNIE’’ cieszył się bardzo 
dużym zainteresowaniem. 
Na tegoroczną edycję na-
płynęło blisko 370 prac. 
Spółka CRK Zieleń i Rekre-
acja, przy współudziale 
Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Pozna-

niu, już po raz ósmy była 
organizatorem konkursu 
plastycznego, który prze-
prowadzony został w trzech 
kategoriach wiekowych: dla 
uczniów klas I – II, klas III – IV 
i klas V– VI. 

Zadanie konkursowe polegało 
na wykonaniu płaskiej pracy 
plastycznej dowolną techniką 

(np. malowanie, rysowanie, 
wydzieranie, wycinanie itp.), do-
tyczącej  gospodarki odpadami, 
niskiej emisji, małej retencji oraz 
bioróżnorodności.  

- Dzieci i młodzież przygoto-
wując prace nie tylko doskonale 
s ię bawią, ale także uczą się, 
że trzeba dbać o środowisko
- mówi Wojciech Białas, pre-
zes CRK Zieleń i Rekreacja w 

Ostrowie Wielkopolskim.
Rozstrzygnięcie konkursu 

odbyło się 20 października 
podczas Święta Drzewa na 
terenie ośrodka Piaski Szczy-
gliczka. W sumie wyróżnionych 
zostało 54 uczniów. Przedsię-
wzięcie to otrzymało dotacje 
z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Poznaniu.

Imp
rezy

okolicz
nosćiowe

Konferencje Szko
len
ia

Piaski- Szczygliczka
ul. Plażowa 10

Ostrów Wielkopolski

Cateringi

Jubileusze

691 172 226691 172 226691 172 226
Rezerwacja telefoniczna

Stań się mistrzem cukiernictwa i stwórz własne lizaki z ciasta! Podczas
warsztatów nauczysz się krok po kroku, jak przygotować pyszne

i kolorowe smakołyki. Doskonała zabawa dla małych i dużych!

Wejdź do magicznej komnaty, gdzie czeka na Ciebie wyjątkowe
spotkanie. Zanurz się w świątecznej atmosferze,

porozmawiaj ze  Świętym Mikołajem, i posłuchaj jego opowieści.

Przeżyj magiczną podróż świąteczną kolejką!
Przejazd który wprawi Cię w prawdziwie świąteczny nastrój.

OŚRODEK PIASKI SZCZYGLICZKA
ul. Plażowa 10
63-400 Ostrów Wielkopolski

parkprzygod@crkzir.com.pl

komnata Świętego Mikołaja
ekspres polarny
cake popsy
“ś” jak święta
lodowa kraina
warsztaty slime

Warsztaty podczas których uczestnicy nauczą się, jak od podstaw
przygotować i ozdobić swojego własnego slime’a, To świetna zabawa,

która łączy twórczą radość z odrobiną świątecznej magii!

Świąteczne przedstawienie stworzone specjalnie dla najmłodszych!
Pełne  zabawnych postaci i wesołych przygód, które wprowadzą dzieci

w cudowny, magiczny nastrój.
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Świąteczne gry i zabawy ruchowe, pełne niecodziennych wyzwań
zakończone wielką śnieżną bitwą.

warsztatów nauczysz się krok po kroku, jak przygotować pyszne
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Ostrowski wniosek CRK  już po ocenie formalnej 

Rozpoczęcie sezonu jesienno-zimowego na targowiskach miejskich

Nowy dach technologiczny na Stacji Uzdatniania Wody  

W WALCE O CENĘ CIEPŁA I ENERGII

MA BYĆ ZDROWO I SMACZNIE

BYŁO GROŹNIE,  BĘDZIE EKOLOGICZNIE

Instalacja produkować będzie około 176 000 GJ/rok do 
Ostrowskiego Systemu Ciepłowniczego (ciepła woda i 
ogrzewanie dla mieszkańców) oraz ok. 11 000 MWh/rok 
energii elektrycznej do Ostrowskiego Rynku Energetyczne-
go (m.in. oświetlenie budynków komunalnych w mieście, 
zasilanie autobusów elektrycznych). Funkcjonowanie 
nowej elektrociepłowni nie będzie obciążone kosztami 
emisji CO2 co przełoży się na spadek wysokości opłat 
za ogrzewanie ponoszonych przez mieszkańców a dzięki 
wykorzystaniu w elektrociepłowni paliwa z odpadów ko-
munalnych nienadających się do recyklingu zmniejszy się 
koszt ich zagospodarowania.

Roboty montażowe wykonano na powierzchni ok. 1450M kw.,  na szczelnej paraizolacji ułożono:
- profi le wg projektu instalacji PV,
- wyremontowano attyki wraz z wykonaniem hydroizolacji, 
- styropian dach/podłoga,
- warstwę separacyjną z włókniny syntetycznej,
- membranę dachową PCV zgrzewaną,
- opierzenia z blachy stalowej powlekanej.
Wymiana pokrycia dachu polegała na: ręcznym zerwaniu papy z p owierzchni dachu,  odspajaniu kawałkami wylewki 
betonowej wraz z płytą cementowo-azbestową przy użyciu elektronarzędzi,,ręcznym rozebraniu styropianu, ręcznym od-
spojeniu nakrywy kominów wentylacyjnych i attyk, zdemontowaniu i zabezpieczeniu do ponownego zamontowania rynny 
i rur spustowych, usunięciu wyrobów zawierających azbest z pokrycia dachowego wraz z demontażem, opakowaniem, 
zważeniem, załadunkiem, transportem i unieszkodliwianiem wytworzonych odpadów.

Zakończyła się gruntow-
na modernizacja dachu 
budynku technologicznego 
na Stacji Uzdatniania Wody 
w Ostrowie Wielkopolskim. 
Wykonawcą inwestycji była 
firma: SPEC GRUPA Leszek 
Łaczmański z Hipolitowa. 
Całość przedsięwzięcia wy-
niosła ponad 670 tysięcy 
złotych brutto.  

Spółka WODKAN zdecy-
dowała się na realizację tego 

przedsięwzięcia ponieważ 
pokrycie dachu na budynku 
technologicznym SUW za-
wierało materiały azbestowe, 
które zgodnie z Programem 
Oczyszczania Kraju z Azbe-
stu należy usunąć do 2032 
r. ( zlikwidowano aż 99 ton 
materiałów budowlanych 
zawierających azbest) oraz 
przede wszystkim na fakt, że 
powierzchnia dachu oraz jego 
nachylenie sprzyja montażo-
wi paneli fotowoltaicznych.

W marcu 2024 roku Cen-
trum Rozwoju Komunalnego 
S.A. złożyło do Narodowego 
Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie wniosek o dotację 
na kwotę 53 563 800,00 zł 
oraz wniosek o pożyczkę na 
kwotę  124 982 200,00 zł.  

Wnioski związane są z re-
alizacją projektu pod nazwą 
,,Budowa elektrociepłowni na 
paliwa alternatywne i biomasę 
– nowego źródła energii dla 
Ostrowskiego Rynku Ener-
getycznego”. Przedsięwzięcie 
obejmuje budowę elektrocie-
płowni na paliwa alternatywne 
o mocy nominalnej 10,5 MW, 

Z początkiem paździer-
nika na targowiskach i zie-
leniakach rozpoczął się na 
dobre czas jesienno-zimo-
wy, który sprzyja robieniu 
zakupów zwłaszcza sezo-
nowych takich jak odzież i 
obuwie zimowe, sadzonki 
drzew i krzewów, bylin, a 
także zakupów grzybów, 
płodów rolnych i przygoto-
wywania zimowych zapa-
sów w naszych spiżarniach 
zaopatrując się np. większe 
ilości ziemniaków, kapusty, 
cebuli, czosnku czy warzyw 
okopowych. 

Październik to również 
okres, kiedy klienci odwie-
dzają targowiska i dokonują 
zakupu artykułów potrzeb-
nych przed dniem Wszystkich 
Świętych i Dniem Zadusznym. 
Różnego rodzaju znicze, lata-
renki, gotowe stroiki kwiatowe, 
pojedyncze sztuczne kwiaty 
oraz kwiaty żywe w donicach, 

cięte i w kompozycjach, gałązki 
świerkowe, wazony, środki do 
pielęgnacji pomników, są już 
dostępne we wszystkie dni 
tygodnia na targowisku przy 
ul. Głogowskiej oraz w soboty 
na targowisku przy ul. Gra-
bowskiej/Witosa. Jest bardzo 
duży wybór pod względem 
różnorodności gatunkowej, 
kolorystycznej, jak i cenowej, 
przygotowane dla każdego 
w zależności od zamożności 
kieszeni oraz gustu i upodobań 
klientów. 

Handlowcy prześcigają się 
w różnorodności asortymen-
tów czy to przemysłowych, 
tekstylnych, odzieżowych, czy 
spożywczych. Warto przyjrzeć 
się tym ostatnim, gdzie liczy się 
głównie ich smak, świeżość, 
sposoby i formy przygotowania 
oraz walory zdrowotne. Na 
targowiskowych straganach 
pojawiają się więc nie tylko 
owoce cytrusowe, ale przede 
wszystkim polskie owoce jabł-

ka, gruszki, śliwki oraz płody 
rolne i rośliny ogrodowe z tych 

i planowanej masie odpadów 
do przetworzenia: 21 978 Mg/
rok, w skład której wchodzi m. 
in. instalacja do termicznego 
przetwarzania odpadów, in-

stalacja kogeneracji z turbiną, 
obiekty kubaturowe oraz infra-
struktura towarzysząca.

Wniosek z Ostrowa prze-
szedł już pozytywnie ocenę 

formalną a kolejnym etapem 
jest ocena ekologiczno-tech-
niczna. W sumie złożono 21 

wniosków, w tym najwięcej 
z Wielkopolski aż cztery, a 
także po dwa z województw: 

pomorskiego, kujawska-po-
morskiego, opolskiego oraz 
podkarpackiego. 

właśnie typowo jesiennych. 
Zachęcamy do przygoto-

wywania przetworów na czas 
zimy i do odwiedzenia każdego 

dnia targowisk miejskich w 
Ostrowie Wielkopolskim.
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We wrześniu br., przy wsparciu 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu, ruszyła wspólna akcja 
RZZO i SAKO pn. „Upowszechnienie 
wiedzy ekologicznej i przyrodniczej 
wśród dzieci i młodzieży z terenu 
Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej 
poprzez realizację warsztatów 
i konkursów”.

Pierwszą odsłoną akcji była wizyta 
w  RZZO dzieci ze szkół podstawo-
wych w Blizanowie, Nowym Nakwa-
sinie i Brzezinach. Dzieci zwiedzi-
ły ścieżkę ekologiczną oraz wzięły 
udział w warsztatach na temat zasad 
prawidłowej segregacji odpadów. 
– Cieszymy się, że dzięki współpracy 
z SAKO  możemy dotrzeć z edukacją 
ekologiczną do setek dzieci mieszka-
jących na terenie aglomeracjij – mówi 
Marzena Wodzińska, prezes RZZO. 
– Z RZZO łączy nas wspólny cel: chęć 
wypracowania dobrych nawyków 
ekologicznych przez młode pokolenie 
i ochrona środowiska. Widzimy już 
pierwsze efekty prowadzonej eduka-
cji – mówi Ewa Milewska, dyrektor 
biura SAKO.

RAZEM DBAMY O ŚRODOWISKO

Marzena Wodzińska, radna województwa wielkopolskiego i prezes RZZO, 

Beata Klimek, prezydent Ostrowa Wielkopolskiego, i Mikołaj Kostka, jej zastępca, 

podpisali umowę na modernizację linii sortowniczej w RZZO.

Kolejny projekt edukacyjny RZZO i SAKO dla dzieci z terenu aglomeracji kalisko-ostrowskiej. 

– Bardzo miło jest mieć takich gości 

na wydarzeniach dla mieszkańców. Państwa 

przygotowanie i zaangażowanie było godne 

podziwu – w ten sposób za obecność 

edukatorów z RZZO na wrześniowym Festynie 

Rodzinno-Osiedlowym Osiedla Zacisze-

-Zębców dziękowali organizatorzy imprezy.

Regionalny Zakład Zagospodarowania 
Odpadów Sp. z o.o.

ul. Staroprzygodzka 121
63-400 Ostrów Wielkopolski

Polski Ład pomoże 
w przetwarzaniu odpadów

O odpadach razem z SAKO

Dla środowiska 
i dla powodzian

Koszt inwestycji to 10 mln zł, z cze-
go 7,5 mln zł to dofinansowanie 
z rządowego programu Polski Ład. 
Włodarze miasta wiążą spore na-
dzieje z tą inwestycją, która potrwa 
do końca przyszłego roku. – Nowo-
czesna linia sortownicza pozwoli na 
sprawniejsze i szybsze niż obecnie 
przetwarzanie odpadów komunal-
nych, co znacząco poprawi efektyw-
ność Zakładu – mówi Beata Klimek, 
prezydent Ostrowa Wielkopolskiego 
– Liczymy, że dzięki inwestycji uda się 
wyeliminować uciążliwości odoro-
we – podkreśla Mikołaj Kostka, za-
stępca prezydenta. Marzena Wo-
dzińska, prezes RZZO, stawia nato-
miast akcent na aspekty pracownicze 
i środowiskowe: – Dzięki nowocze-

Pod słowami podziękowań podpisała się Agnieszka 
Pawlak, zastępca przewodniczącego Rady Osiedla nr 7 
Zacisze-Zębców.

Uczestników Festynu rozpieszczała piękna pogo-
da, która sprzyjała dobrej zabawie z ekologicznym 
przesłaniem. Atrakcjami przygotowanymi przez 
RZZO były koło fortuny, warsztaty dla małych i du-
żych oraz prezentacja produkowanego przez RZZO 
organicznego środka poprawiającego właściwości 
gleby Regiomix.

Podczas Festynu zbierano także dary dla powo-
dzian, poszkodowanych we wrześniowym kataklizmie 
na południu Polski. Akcja spotkała się z ogromnym 
wsparciem ostrowian, a zebrane dary zostały przeka-
zane do miejskiego sztabu koordynującego działania 
pomocowe.

snym urządzeniom ze strumienia od-
padów, które trafiają do RZZO, będzie 
można odzyskać więcej surowców 

nadających się do recyklingu oraz po-
prawić warunki pracy pracowników 
naszego Zakładu – podkreśla.
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Elektryczna śmieciarka w MZO

CISZEJ 
i … bez SPALIN        

www.mzgm.pl

www.mzo.com.pl

Do floty pojazdów użyt-
kowanych przez Zakład 
Oczyszczania i Gospodarki 
Odpadami „MZO” S.A. w 
Ostrowie Wielkopolskim 
dołączyła pierwsza elek-
tryczna śmieciarka.

Jest to Volvo FE Electric 
6x2 o zerowej emisji spalin i 
napędzie w 10 0 proc. elek-
trycznym. Pojazd posiada 
dwa silniki elektryczne o 
mocy 400 kW z dwubiegową 
skrzynią biegów oraz baterie 
trakcyjne o pojemności nomi-
nalnej 375 kWh. Istnieje moż-
liwość ładowania samochodu 
prądem stałym i przemien-
nym. Posiada także system 
rekuperacji (odzysk energii 

podczas hamowania). Obję-
tość skrzyni to  21 m sześćien-
nych. Dodatkowo śmieciarka 
została doposażona przez 
f irmę Globtrak w system 
monitoringu wizyjnego i GPS. 
Na podwozie jest siedmio-
letni kontrakt serwisowy, 
obejmującym m.in.: gwaran-
cję na podwozie, przeglądy 
okresowe, naprawy, wymiany 
elementów eksploatacyjnych, 
usługę assistance czy dojazd 
serwisu mobilnego.

- Śmieciarka z napędem 
elektrycznym, to krok w stronę 
zrównoważonego rozwoju oraz 
większego komfortu życia w 
mieście poprzez ograniczenie 
hałasu i emisji zanieczyszczeń. 
Będzie ona wykorzystywana na 

Po zakończeniu II wojny światowej zasobami mieszkaniowymi 
miasta zarządzało kilka administracji. Na początku lat 50-
tych znacząco wzrosła liczba wybudowanych budynków 
komunalnych, co wymusiło konieczność powołania przed-
siębiorstwa państwowego:
- w 1951 r. utworzono Zarząd Nieruchomości w Ostrowie 
Wielopolskim,
-  w 1951 r. zmieniono nazwę zakładu na Miejski Zarząd Budyn-

ków Mieszkalnych. Początkowo mieścił się w kilku pomiesz-
czeniach ostrowskiego Ratusza. W 1952 r. przedsiębiorstwo 
przeniosło się do parterowego budynku przy ul. Kościuszki 
14, na którym w latach następnych nadbudowano piętro. 

•  w 1956 r. utworzono grupę remontowo-konserwacyjną, 
której baza znajdowała się przy ul. Zębcowskiej 26, 

•  w 1958 r. powstał Dział Remontów Kapitalnych Budynków 
Mieszkalnych przemianowany w 1960r na Dział Dokumen-
tacji i Nadzoru Technicznego, obecny Dział Techniczny,

-  w 1974 r. przekształcono MZBM w Powiatowe Przedsiębior-
stwo Gospodarki Mieszkaniowej i zwiększono jego zasięg 
na cały powiat ostrowski,

-  w 1975 r. powołano Wojewódzkie Przedsiębiorstwo Go-
spodarki Mieszkaniowej w Kaliszu,  w skład którego wszedł 
ostrowski oddział WPGM, 

- w 1982 r. powstało samodzielne Miejskie Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Mieszkaniowe,
- w 1991 r. powstał zakład budżetowy o nazwie Miejski Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej,
-  w 1994 r. utworzono spółkę o nazwie: Miejski Zakład Go-

spodarki Mieszkaniowej „MZGM” spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

Plany na następne lata  
- Budowa kolejnych budynków przy ul. Klasztornej oraz 
przy ul. Wolności 9.
- Budowa garaży.
- Inwestowanie w odnawialne źródła energii. 
- Inwestowanie w termomodernizację budynków. 
Pozyskiwanie środków na realizację inwestycji i remontów 
na budynkach będących własnością Spółki i wspólnot 
mieszkaniowych. Przed MZGM zmiana formy prawnej 
na jednoosobową spółkę 
gminną, co zdecydowa-
nie wpłynie na zwiększenie 
możliwości ich pozyskiwa-
nia.

Siedziba Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej przy ulicy Kościuszki 14 w Ostrowie Wielkopolskim

terenie Ostrowa Wielkopolskie-
go – mówi Andrzej Strykowski, 
prezes Zakładu Oczyszczania i 

Gospodarki Odpadami „MZO” 
S.A. w Ostrowie Wielkopol-
skim.

Warto dodać, że śmieciarka 
elektryczna, to także poprawa 
warunków pracy kierowcy i 

ładowaczy przez eliminację 
hałasu silnika spalinowego w 
kabinie i na zewnątrz pojazdu.

Miejski Zakład Gospodar-
ki Mieszkaniowej obchodzi 
30-lecie swojego powsta-
nia. Od 29 listopada 1994 
roku Spóła funkcjonuje jako 
Miejski Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej „MZGM” sp. 
z o.o.  Historia gospodaro-
wania mieszkaniowymi za-
sobami miasta jest jednak 
znacznie dłuższa.

Misją Spółki jest zaspokaja-
nie potrzeb mieszkaniowych 
ostrowian w zakresie zarzą-
dzania budynkami jako ich 
właściciel lub administrator. 
W roku jubileuszu MZGM 
zarządza 233 budynkami, 
w których znajdują się 3735 
lokale. To duże przedsięwzię-
cie logistyczne wymagające 
współpracy wielu osób, fi rm 

zewnętrznych wykonujących 
usługi, prace remontowe i 
budowlane. Istotne znaczenia 
ma również utworzenie grupy 
remontowo-konserwacyjnej, 
tzw. Pogotowia Techniczne-
go, funkcjonującego w ramach 
Spółki, które powstało w 1956 
roku. Na tym jednak nie koń-
czy się rola MZGM. Równie 
istotna jest budowa bloków 
mieszkalnych. Przez trzydzie-
ści lat Spółka wybudowała 
16 budynków komunalnych 
(przy ul. Klasztornej i przy 
ul. Staroprzygodzkiej)  oraz  
2 budynki socjalne (przy ul. 
Zielonej).

- Dziękuję wszystkim pra-
cownikom i partnerom biz-
nesowym, którzy mieli real-
ny wpływ na rozwój firmy
– podkreśla Andrzej Mazurek

Spadkobiercy pięknych tradycji –  trzy 
dekady MZGM w Ostrowie Wielkopolskim

Dbają 
o ,,DACH 

nad GŁOWĄ”
dla tysięcy 
Ostrowian

prezes MZGM. Dziękuję za 
poświęcenie i wykonywaną 
pracę, bez której nie bylibyśmy 
w stanie realizować powierzo-
nej nam misji. Dziękuję Pani 
Prezydent Beacie Klimek oraz 

Panu Prezydentowi Mikołajowi 
Kostce za zaufanie i wsparcie. 
Dziękuję Radzie Nadzorczej 
oraz Radzie Miejskiej Ostrowa 
Wielkopolskiego za otwartość 
i współpracę.
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Adamczak najlepszy w 61. Biegu Republiki Ostrowskiej

Koszykarze Tasomix Ro-
siek Stal Ostrów Wielko-
polski mają za sobą cztery 
rozegrane mecze. Nie -
stety tylko jeden wygrali, 
n a w ł asnym p arkie cie 
pokonali Energa Icon Sea 
Czarnych Słupsk 70:66.

Drużyna z Ostrowa wy-
startowała w lidze pod na-
zwą Tasomix Rosiek Stal. 
Klub tuż przed rozpoczę-
ciem rozg r y wek ujaw ni ł 
nazwy dwóch sponsorów 
tytularnych. - Cieszę się bar-
dzo, że fi rmy Tasomix oraz 
Rosiek zostały sponsorami 
tytularnymi naszego klubu
– mówi Bartosz Karasiński, 
prezes Stali Ostrów.

Początek sezonu jest bar-
dzo trudny dla ostrowskie-
go zespołu. Drużyna musi 
radzić sobie bez leczących 
jeszcze kontuzje Damiana 
Kuliga i Davida Brembly. 
Jakby tego było mało, z czte-
rech pierwszych spotkań aż 

trzy przyszło jej rozegrać 
na wyjeździe. Na inaugu-
rację gracze Stali przegrali 
w stolicy z Dzikami 63:88. 
Później było bardzo ważne 
zwycięstwo w 3mk Arenie 
Ostrów z Czarnymi Słupsk 
70:66. Do ostatnich minut 
podopieczni Andrzeja Urba-
na bi l i  się o zw ycięstwo 
ze Spójnią w Stargardzie. 
Niestety ostatecznie lep-
si okazali się gospodarze, 
którzy zwyciężyli 79:73. Do 
tego w końcówce drugiej 
kwarty kontuzji nabawił się 
Max Egner (złamany nos). Na 
szczęście na mecz w Sopocie 
był już gotowy. Z Tref lem 
ostrowianie podjęli walkę, 
ale gdy tylko gospodarze 
poprawiali obronę od razu 
budowali sobie bezpiecz-
ną przewagę. Ostrowianie 
przegrali ostatecznie 81:96, 
ale w tym wypadku nawet 
najwięksi optymiści nie li-
czyli, że Stal może ograć 
mistrzów Polski.

Po dziewięciu rozegra-
nych spotkaniach szczy-
piorniści Rebud KPR Ostrovii 
mają na swoim koncie 13 
punktów. Apetyty były tro-
chę większe. Kibice, dzia-
łacze, ale i sami zawodnicy 
chyba liczyli na więcej niż 
13 punktów po dziewięciu 
rozegranych meczach.

- To prawda, jest pewien 

niedosyt – mówi Jakub Kaszu-
ba, prezes KPR Ostrovii. – Nie 
ukrywamy naszych ambicji, ale 
z drugiej strony cieszymy się 
z każdego zdobytego punktu. 
Przed nami wiele spotkań i 
jestem prze konany, że drużyna 
sprawi nam jeszcze nie jedną 
miłą niespodziankę. 

Po przerwie na okienko re-
prezentacyjne podopieczni 
Kima Rasmussena rozegrają 

zaległy pojedynek z beniamin-
kiem Orlen Superligi Śląskiem 
Wrocław, 13 listopada. Ten 
mecz odbędzie się w stolicy 
Dolnego Śląska, ale to ostro-
wianie wybiegną na parkiet w 
roli faworytów. 

Później czekają ostrowian 
dwa mecze w 3mk Arenie 
Ostrów, z Gwardią Opole 16 
listopada i Górnikiem Zabrze 
23 listopada. 

W Żołędowie odbyły się 
Drużynowe Mistrzostwa Polski 
w kategoriach: kobiet, we-
teranów, młodzieżowców, 
kadetów i młodzików.

Reprezentanci Ostrowskiego 
Stowarzyszenia Omega wystar-
towali w trzech kategoriach. Jako 
pierwsi na starcie stanęli kadeci. 
Drużyna w składzie - Aleksandra 
Kuświk, Maja Rembiok, Antoni 
Grzesiak, Karol Kędzierski, Filip 
Marciniak – zajęła szóste miejsce. 
Następnie przyszedł czas na ko-
biety, które wystąpiły w składzie: 
Aleksandra Kuświk, Milla Rodri-
gues, Maja Rembiok i Zuzanna 
Styburska. Ostrowianki spisały 
się bardzo dobrze i wywalczyły 
brązowy medal. Wyczyn kobiet 
powtórzyli weterani, którzy także 
stanęli na trzecim stopniu po-
dium. Panowie wystartowali w 
składzie: Dariusz Pilas, Mariusz 
Małecki, Paweł Kokot i Jakub 
Baldys.

72.Turniej o Łańcuch Her-
bowy Miasta Ostrowa Wiel-
kopolskiego wygrał Patryk 
Dudek.

Walka o zwycięstwo w tur-
nieju była bardzo wyrównana. 
Dopiero w 20. wyścigu  Patryk 
Dudek zapewnił sobie miejsce 
na najwyższym stopniu po-
dium. - Cieszę się z wygranej, 
gdyż to bardzo prestiżowy tur-
niej w Polsce, a w tym roku nie 
łatwo było się dopasować do 
ostrowskiego toru ze względu 

Szostak 
ósmy 

Sebastian Szostak nie 
wystartował z powodu kon-
tuzji w ostatniej rundzie 
SGP2 i ostatecznie został 
sklasyfi kowany na ósmym 
miejscu na świecie w ry-
walizacji juniorów do lat 21.

Przed ostatnią rundą SGP2 
junior z Ostrowa był na czwar-
tym miejscu. Do Torunia na 
wielki finał nie przyjechał z 
powodu kontuzji. Natomiast 
wychowanek Ostrovii ścigający 
się obecnie w barwach Spar-
ty Wrocław Jakub Krawczyk 
zajął ostatecznie 9 miejsce. 
Mistrzem świata juniorów 
został Wiktor Przyjemski, 

wicemistrzem Nazar Parnicki, 
a brązowym medalistą Mathias 
Pollestad.

Becker 
,,wskoczył” 

do składu
Nie Chris Holder, a Luke 

Becker będzie w przyszłym 
sezonie bronił barw Arged 
Malesy Ostrów.

Działacze z Ostrowa nie 
ukrywali, że szukając ostatnie-
go seniora do składu stawiali na 
sprawdzonego Chrisa Holdera. 
Klub przedstawił Australijczy-
kowi konkretną propozycję, ale 
ten nie kwapił się do podpisa-
nia kontraktu, gdyż miał oferty 

z innych klubów i próbował 
podbijać cenę. Ostrowianie 
uznali jednak, że nie będą brali 
udziału w tym finansowym 
wyścigu, który może tylko 
wpędzić klub w finansowe 
problemy. Dlatego dość szyb-
ko doszli do porozumienia z 
Luke Beckerem, który już w 
minionym roku był w kręgu za-
interesowań trenera Mariusza 
Staszewskiego. Amerykanin 
w tym roku miał 15. średnią w 
Metalkas 2.Ekstralidze – 2,000, 
ale nieznacznie gorszą od pią-
tego Chrisa Holdera – 2,172.

Skład Arged Malesy Ostrów 
na sezon 2025: Frederik Ja-
kobsen, Oliver Berntzon, Luke 
Becker, Norbert Krakowiak, 
Sebastian Szostak oraz junio-
rzy: Gracjan Szostak, Paweł 
Sitek, Tobiasz Potasznik i Filip 
Seniuk.

Dudek z Łańcuchem Herbowym

Wyniki: 1. Patryk Dudek (Polska)  12 (3,2,3,1,3), 2. Matias Nie-
lsen (Dania) 11+3 (2,1,2,3,3), 3. Norbert Krakowiak (Polska) 11+2 
(1,3,2,3,2), 4. Jakub Miśkowiak (Polska)  10 (3,3,d,1,3), 5. Bartosz 
Smektała (Polska) 10 (3,1,3,1,2), 6. Luke Becker (USA)  10 (1,2,1,3,3), 
7. Nicolai Klindt (Dania)  9 (0,2,2,3,2), 8. Szymon Woźniak (Pol-
ska)  9 (0,2,3,2,2), 9. Frederik Jakobsen (Dania)  8 (2,3,d,2,1), 10. 
Adrian Cyfer (Polska)  7 (1,1,2,2,1), 11. Oliver Berntzon (Szwecja) 
7 (2,1,1,2,1), 12. Michał Curzytek (Polska)  6 (3,0,3,0,0), 13. Patrick 
Hansen (Dania)  5 (0,3,1,0,1), 14. Tim Soerensen (Dania)  4 
(2,0,1,1,-), 15. Gracjan Szostak (Polska)  1 (1,0,0,0,0), 16. Filip Seniuk 
(Polska)  0 (0,0,0,0,0), 17. Franciszek Dymowski (Polska) 0 (0), 
18. Kacper Mateusz Grzelak (Polska) NS.

na zmieniające się co rusz wa-
runki atmosferyczne – mówił 
po zawodach zwycięzca.

O miejscu drugim i trzecim 
decydował wyścig barażowy. 
W nim Matias Nielsen pokonał 
Norberta Krakowiaka. Kibiców 
w Ostrowie na pewno ucieszyła 
dobra jazda Norberta Krako-
wiaka, który w sezonie 2025 
będzie bronił barw Ostrovii.

Omega 
w brązie

STAL na minusie

Czy zaczną wygrywać?

Kacper Adamczak z Tar-
chał Wielkich został zwy-
cięzcą 61. Biegu Republiki 
Ostrowskiej na głównym 
dystansie 10 kilometrów. W 
kategorii kobiet najlepsza 
okazała się Żaneta Powolna 
z Wieruszowa. W sumie 438 
osób ukończyło bieg główny 
na dystansie 10 km, a  141 
osób na dystansie o połowę 
krótszym.

Efektowny medal upamięt-
niający Republikę Ostrowską 
czekał na mecie na uczestni-
ków ostrowskiego biegu, któ-
ry odbył się 27 października. 
Rywalizowano na dystans ie 
5 i 10 kilometrów, a dla naj-
młodszych zorganizowano 
biegi dziecięce. Start oraz 

meta wszystkich biegów była 
zlokalizowana na Rynku w 
Ostrowie Wielkopolskim. 
Trasa główna  posiada atest 
Polskiego Związku Lekkiej 
Atletyki.

W biegu głównym na 10 
kilometrów najlepszy oka-
zał się Kacper Adamczak z 
Tarchał Wielkich. Drugi linię 

mety minął Fabian Światek
z Kępna, a trzeci Mateusz 
Grajek z Ostrowa Wielko-
polskiego. W kategorii kobiet 
zwyciężyła Żaneta Powolna z 
Wieruszowa. Drugie miejsce 

zajęła Weronika Dudzińska
z Ostrowa Wielkopolskiego, 
a trzecie Karolina Sobczak-
-Pałaszewska z Wrocławia.

Natomiast na dystansie 5 
kilometrów najlepszy oka-
zał się Marcin Zagórny z 
Radnicy, drugi był Błażej 
Kaniewski z Raszkowa, a 
trzeci Piotr Gaszczyński z 

Ostrowa Wielkopolskiego. 
W kategorii kobiet najlep-
sza była Karolina Witek z 
Jarocina. Na drugim miejscu 
linę metry przekroczyła Mi-
chalina Wachowiak z Wro-
cławia, a na trzecim Paulina 
Trzeciak z Wyszanowa.

Przed biegiem głównym 
odbyły się biegi dziecięce. 
Najmłodsi rywalizowali na 
trzech dystansach, 100, 200 i 
300 metrów, w których wzięło 
udział ponad 200 dzieci. Tu nie 
miejsca były najważniejsze, ale 
sam udział w tym sportowym 
wydarzeniu.

- Bieg Republiki Ostrow-
skiej to  jeden z  najstarszych 
cyklicznych biegów w  Pol-
sce – mówi  Beata Klimek, 
prezydent Ostrowa Wielko-
polskiego. -  Jego celem jest   
uczczenie rocznicy odzy-
skania niepodległości, popu-
laryzacja biegów ulicznych 
oraz promocja Ostrowa. 

Organizatorem 61. Biegu 
Republiki Ostrowskiej był 
KS ICE MAT Team i  Miasto 
Ostrów Wielkopolski. 

DIAMENTOWE 
stopy BIEGACZY
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Inga KANICKA startowała na MŚ U20 w Peru
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RADOŚĆ na BIEŻNI

ŻAK na brąz

STAL-ówka zahartowana

Na szachownicy

Miejsca zawodników OS Omega w poszczególnych kate-
goriach: U6 - 4. Tymon Winiarski, 6. Bruno Płaczek; U8 - 3. 
Gabriel Dudziński, 18. Alan Sroka, 20. Marika Leśnierowska; 
U10 - 6. Tymoteusz Wenzel, 7. Kacper Oliński; U12: 8. Adam 
Ryfa, 9. Oliwier Sikaora, 15. Kacper Oliński, 16. Milla Rodrigues, 
17. Oskar Grzeszczyk, 18. Jan Ryfa.

Wyniki meczów z udziałem Akademii Koszykówki Stal: 
Akademia Koszykówki Stal – Freak City Bamberg 92:59, BCM 
Orli Prostejov – Akademia Koszykówki Stal 66:91, Akademia 
Koszykówki Stal – Jiżni Supi 97:49, Lublinianka KUL Lublin – 
Akademia Koszykówki Stal 38:106, Akademia Koszykówki Stal 
– Ósemka Skierniewice 97:91.
Końcowa klasyfi kacja turnieju: 1. Akademia Koszykówki Stal 
Ostrów, 2. Ósemka Skierniewice, 3. Freak City Bamberg, 4. BCM 
Orli Prostejov, 5. Jiżni Supi, 6. Lublinianka KUL Lublin.

Fantastyczny po czątek 
rozgrywek europejskich w 
wykonaniu kadetów młod-
szych Stali. Drużyna pro-
wadzona przez Jakuba Ko-
walskiego wygrała turniej 
ligi młodzieżowej CEYBL, 
który odbył się w Ostrowie 
Wielkopolskim.

Trzydniowa impreza od-
bywała się w hali SP 2 przy 
ulicy Wrocławskiej. W turnieju 
rywalizowało sześć zespo-
łów. Oprócz Stali kibice mogli 
obejrzeć w akcji: Freak City 

Bamberg (Niemcy), BCM Orli 
Prostejov i Jiżni Supi (obie 
drużyny z Czech) oraz Ósemkę 
Skierniewice i Lubliniankę KUL 
Lublin. W sumie rozegrano 15 
spotkań.

Młoda Stalówka po dwóch 
dniach turnieju miała w do-
robku komplet czterech wy-
granych. Taki sam bilans 
miał zespół ze Skierniewic. 
Te dwie drużyny zagrały ze 
sobą w wielkim fi nale. W nim 
ostrowski zespół okazał się 
lepszy i sięgnął po wygraną 
97:91. 

Tym samym Akademia Ko-
szykówki Stal została trium-
fatorem całej imprezy. Naj-
lepszym zawodnikiem fi nało-
wego meczu wybrany został 

ostrowianin Stanisław Binek. 
Natomiast tytuł MVP drużyny 
i całego turnieju otrzymał 
inny z ostrowian Bruno Kraw-
czyński. 

Paweł Piekielny z Ostrow-
skiego Towarzystwa Sza-
chowego zajął dziewiąte 
miejsce w klasyfi kacji ge-
neralnej na mistrzostwach 
w Lublinie.

W  Lublinie odbyły się Indy-
widualne Mistrzostwa Polski w 
szachach szybkich. W turnieju 
tym wzięło udział 392 zawod-
ników, oczywiście w tak zacnej 
imprezie szachowej nie mo-
gło zabraknąć reprezentantów 
Ostrowskiego Towarzystwa 
Szachowego. Paweł Piekielny 

z Ostrowskiego Towarzystwa 
Szachowego zajął dziewiąte 
miejsce w klasyfi kacji generalnej 
oraz pierwsze miejsce w ran-
kingu Elo 2001-2200. Pozostali 
ostrowianie zostali sklasyfi ko-
wani: Kucza Karol 23 miejsce, 
Dawid Janaszak 36 miejsce, Igor 
Majcher 39 miejsce, Szymon 
Pieczewski 144 miejsce.

Warto dodać, że Igor Maj-
cher w kategorii junior do lat 
14 zajął pierwsze miejsce, a w 
kategorii Elo 1801-2000 zo-
stał także sklasyfi kowany na 
pierwszym miejscu. 

W dalekiej Limie w Peru, 
dwie zawodniczki Stali LA 
Ostrów – Inga Kanicka i Olga 
Szlachta – reprezentowa-
ły Polskę w Mistrzostwach 
Świata U20 w Lekkiej Atlety-
ce. Ingę Kanicką poprosili-
śmy o podzielenie się swoimi 
wrażeniami z tego wyjazdu, a 
także o opowiedzeniu o swo-
ich pierwszych sportowych 
krokach.

Gabriel Dudziński wrócił z 
brązowym medalem z Indy-
widualnego Pucharu Polski 
Żaków w Speedrowerze, 
który rozegrany został we 
Wrocławiu.  

Na torze we Wrocławiu zo-
stał rozegrany Indywidualny 
Puchar Polski Żaków w ka-
tegoriach: U6, U8, U10 i U12. 
W zawodach wzięło udział 12 
zawodników z Ostrowskiego 
Stowarzyszenia Omega. Najle-
piej zaprezentował się Gabriel 
Dudziński, który w kategorii 
U8 wywalczył trzecie miej-

sce. Również z bardzo dobrej 
strony pokazał się w kategorii 
U6 Tymon Winiarski, który 
uplasował się tuż za podium 
zajmując czwarte miejsce.

stwach Polski seniorów na 200 
metrów.

Jak zaczęła się Pani przygoda 
ze sportem? Dlaczego akurat 
lekkoatletyka?

- Od zawsze byłam aktyw-
nym dzieckiem i chodziłam na 
wiele różnych zajęć sporto-
wych. Na początku był balet, 
pływanie i siatkówka. Moja 
przygoda z lekkoatletyką za-
częła się od zawodów szkol-
nych, na których zauważył 
mnie mój obecny trener Mi-
chał Walczak. Zaproponował 
zajęcia w klubie, a ja podjęłam 
to wyzwanie. Same treningi 
sprawiały mi wiele radości i 
stwierdziłam, że to jest wła-
śnie to, co chcę robić.

Czy zaczynając sportową 
przygodę w Stali LA myślała 
pani o tym, że kiedyś ubierze 
koszulkę z orłem na pier-
si i będzie reprezentować 
Polskę?

- Gdy zaczynałam przygodę 
z lekkoatletyką nawet przez 
myśl mi nie przeszło, że w 
przyszłości będę miała 
zaszczyt reprezentować 
nasz kraj na międzynaro-
dowych zawodach. Przy-
chodziłam na zajęcia spor-
towe, gdyż – jak już mówiłam - 
treningi sprawiały mi ogromną 
radość. Z czasem, kiedy zaczęły 
pojawiać się znaczące wyniki 
postawiałam to sobie za cel. 
Pierwszy start z „orzełkiem na 
piersi” był spełnieniem moich 
marzeń.

Czy taki start był bardzo stre-
sujący czy raczej wierzyła pani 
cały czas w swoje umiejętności?

- Start na imprezie takiej rangi 
zawsze jest emocjonującym prze-
życiem, a stres jest jego nieodłącz-
nym elementem. Dla mnie jednak 
stres zawsze jest motywujący, a on, 
w połączeniu z wiarą w siebie, po-
zwalają mi dawać z siebie wszyst-
ko i osiągać najlepsze wyniki.

Nie udało się w rywalizacji 
indywidualnej na 200 metrów, 
ale w sztafecie wraz z 
koleżankami była pani 
blisko medalu.

- Do medalu w szta-
fecie zabrakło napraw-
dę niewiele i razem z 
dziewczynami i trenera-
mi uważamy ten wy-
nik za ogromny 
sukces. Bycie w 
czołówce świa-
towej, obok tak 
znaczących 
zespołów 
j e s t 

d l a 
nas wiel-

kim osiągnięciem. 
Jeśli chodzi o mój start 
indywidualny, to fak-
tycznie nie poszedł on do końca 
po mojej myśli, ale traktuję go jako 
wartościową lekcję na przyszłość.

Czy podczas takiej imprezy 
jak mistrzostwa świata jest 
czas, by nawiązać kontakty ze 

sportowcami z in-
nych konty-

nentów?

- Podczas 
pobytu w 
Peru, przed 

rozpoczęciem mistrzostw oraz 
pomiędzy startami, była okazja 
zapoznać się i porozmawiać z 
osobami reprezentującymi inne 
kraje. Takie znajomości są bardzo 
wartościowe i pozwalają posze-
rzać swoje horyzonty.

Co panią najbardziej zasko-
czyło w Peru?

- Zdecydowanie nas wszyst-
kich zaskoczyła pogoda i  klimat 
panujący na miejscu. Było zimno 
i pochmurnie, co nie sprzyja kon-
kurencjom sprinterskim. Za to 
wygląd miasta oraz uprzejmość 

mieszkańców była bardzo pozy-
tywnym zaskoczeniem.

Czy taki wyjazd mobilizuje 
panią do jeszcze cięższej pracy?

- Oczywiście. Start na tych 
mistrzostwach świata motywuje 
mnie do dalszej ciężkiej pracy 
ponieważ wiem, że tylko dzięki 
niej mam szanse na kolejne repre-
zentowanie Polski na imprezach 
mistrzowskich. A takie wyjazdy to 
szansa na sportowe sukcesy, ale i 
na poznanie świata.

Inga Kanicka  w Limie była 
bardzo blisko zdobycia meda-
lu w sztafecie 4x100 metrów. 
Ostatecznie, wraz z koleżan-
kami, ukończyła fi nałowy bieg 
na czwartym miejscu, tym 
najbardziej nielubianym przez 
sportowców. W rywalizacji in-
dywidualnej ostrowianka nie 
zaliczyła już tak udanego wystę-
pu. W biegu na 200 metrów nie 
przebiła się do grona 24. zawod-
niczek, które zakwalifi kowały się 
do półfi nałów.

- Gdy zaczynałam trenowa-
nie biegów nawet przez myśl mi 
nie przeszło, że w przyszłości 
będę miała zaszczyt reprezen-
tować nasz kraj na międzyna-
rodowych zawodach – mówi 
Inga Kanicka.

Warto przypomnieć, iż w 
tym roku Inga Kanicka zajęła 
m.in. pierwsze miejsce na mi-
strzostwach Polski U20 na 100 
metrów i pierwsze miejsce na 
mistrzostwach Polski U20 na 
200 metrów, drugie miejsce na 
mistrzostwach Polski U20 w 
sztafecie 4x400 metrów, a także 
czwarte miejsce na mistrzo-

chał Walczak. Zaproponował 
zajęcia w klubie, a ja podjęłam 
to wyzwanie. Same treningi 
sprawiały mi wiele radości i 
stwierdziłam, że to jest wła-

Czy zaczynając sportową 
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pani o tym, że kiedyś ubierze 
koszulkę z orłem na pier-
si i będzie reprezentować 
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ale w sztafecie wraz z 
koleżankami była pani 
blisko medalu.

- Do medalu w szta-
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dę niewiele i razem z 
dziewczynami i trenera-
mi uważamy ten wy-
nik za ogromny 
sukces. Bycie w 
czołówce świa-
towej, obok tak 
znaczących 
zespołów 
j e s t 
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nas wiel-
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nych konty-
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